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بازدید مدیرعامل بیمه آسیا از 
مدیریت بیمه های مهندسی

و  مدیره  رئیس هیئت  نایب  بادین،  مسعود 
مدیرعامل بیمه آسیا به همراه غلامرضا سرللک، 
معاون فنی بیمه های اموال از مدیریت بیمه های 
آسیا  بیمه  مدیرعامل  کردند.  بازدید  مهندسی 
در این بازدید با همکاران خود در این مدیریت 
گفتگو کرد و از نزدیک فعالیت ها و مسائل آنان 
را مورد بررسی قرار داد و رهنمودهای لازم را در 

این زمینه ارائه نمود.

انتصاب سرپرست معاونت فنی 
بیمه های غیرزندگی بیمه سینا

و مدیران  با حضور مدیرعامل  طی مراسمی 
بیمه های  فنی  فنی، سرپرست جدید معاونت 

غیرزندگی بیمه سینا معرفی شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سینا؛ در این 
مرکزی  ستاد  کنفرانس  سال  در  که  جلسه 
بیمه سینا برگزار شد، علی صلاحی نژاد ضمن 
دوران  در  عبدالهی  فرهاد  زحمات  از  قدردانی 
تصدی مسئولیت، »عباس آقابراری« را به عنوان 
غیرزندگی  بیمه های  فنی  معاونت  سرپرست 

معرفی کرد.

سرمایه بیمه حکمت صبا ، از مبلغ 
۳۱۱۳ میلیارد ریال به ۱۴۰۰۰ 

میلیارد ریال

در  سرمایه  افزایش  موثر  نقش  اهمیت 
سطح  پیش  از  بیش  ارتقاء  پایدار،  سودآوری 
توانگری مالی و همچنین افزایش کیفیت ارائه 
مدیره شرکت  هیات  گذاران،  بیمه  به  خدمات 
بیمه حکمت صبا را برآن داشت تا موافقت خود 

را جهت افزایش سرمایه شرکت اعلام نمایند.
با  صبا،  حکمت  بیمه  شرکت  مدیره  هیات 
میلیارد  مبلغ ۳۱۱۳  از  سرمایه شرکت  افزایش 
ریال به ۱۴۰۰۰ میلیارد ریال معادل ۳۵۰درصد از 

محل آورده نقدی سهامداران موافقت کرد.
سکان  تازگی  به  که  فر  بهاری  دکترحجت 
هدایت این شرکت را برعهده گرفته درخصوص 
این افزایش سرمایه گفت: شرکت بیمه حکمت 
صبا در راستای اجرای مصوبه هیات وزیران و 
بیمه مرکزی جمهوری اسلامی  ابلاغ  همچنین 
ایران مبنی بر تعیین حداقل سرمایه برای شرکت 
را در  افزایش سرمایه  بیمه ای ، موضوع  های 
دستور کار خود قرار داد و می توان گفت این 
شرکت اولين شركتي است كه بلافاصله بعد از 
ابلاغ این مصوبه نسبت به اجراي آن اقدام نموده 

است.
وی معتقد است این افزایش سرمایه موجب 
ارتقای رتبه توانگری مالی، تأمین منابع جهت 
توسعه فعالیت های آتی شرکت و همچنین حفظ 

و ارتقای سهم بازار کمک می کند.
دکتر بهاری فر در پایان خاطرنشان کرد: این 
شرکت پس از اخذ مجوز از سازمان بورس و 
بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران در مدت 
دارد  برگزاری مجمع فرصت  تاریخ  از  کوتاهی 
تا نسبت به عملی نمودن این افزايش سرمایه 

اقدام نماید.

لزوم ظرفیت سازی برای ارتقاء شبکه 
فروش

مدیرعامل بیمه سینا طی سفر یک روزه به استان 
خوزستان با نمایندگان و شبکه فروش این منطقه 

دیدار و گفت وگو کرد.
علی  سینا؛  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
با  خوزستان  فروش  شبکه  جمع  در  صلاحی نژاد 
و  در کسب  نمایندگان  جایگاه  اهمیت  بر  تاکید 
کار بیمه، آنها را مالکان اصلی شرکت دانست و 
افزود: شبکه فروش، بخش خصوصی صنعت بیمه 
محسوب می شود و با ظرفیت سازی در این بخش 

می توان به رشد و توسعه دست یافت.
وی همچنین نمایندگان را به افزایش دانش فنی 
و اطلاعات بیمه ای از طریق حضور در دوره های 
آموزشی معتبر تشویق و تاکید کرد که هر نماینده 

باید به منزله یک شعبه مستقل عمل کند.
مدیرعامل بیمه سینا در ادامه از تهیه دستورالعمل 
خدمات رفاهی ویژه نمایندگان همانند تجهیز دفاتر 
خبر داد و بر فراهم سازی امکانات رفاهی در این 

بخش تاکید کرد.
صلاحی نژاد با اشاره به افزایش حدود اختیارات و 
دسترسی های نمایندگان به عنوان گامی تشویقی 
افزود: در حال حاضر بستر مناسبی برای فروش 
بیمه های زندگی فراهم شده است و دو طرح جدید 
بیمه ای در این حوزه به زودی رونمایی خواهد شد.

وی در پایان از نمایندگان خواست تا با فضای 
افزایش  برای  ابزار  این  از  و  شده  همسو  مجازی 
فروش خود نهایت استفاده و بهره برداری را داشته 

باشند.

پرداخت خسارت ۱۲۰۰ میلیارد ریالی 
بیمه ملت به کارخانه آذر سیلوان

اولیه  بررسی های  از  پس  ملت  بیمه  شرکت 
آذر  علی الحساب خسارت آتش سوزی کارخانه 
سیلوان تبریز را در مدتی کوتاه طی یک فقره 

چک به مبلغ ۱2۰۰ میلیارد ریال پرداخت کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه ملت، در 
این  مدیره  هیئت  اعضای  حضور  با  مراسمی 
تبریز،  سیلوان  آذر  کارخانه  مالک  و  شرکت 
نیمه  که  آتش سوزی  خسارت  علی الحساب 
مردادماه سال جاری به وقوع پیوسته بود، به 
مبلغ ۱2۰ میلیارد تومان به مالک این کارخانه 

اهدا شد.
محمدتقی چراغی، نایب رئیس هیئت مدیره 
بیمه ملت، در این مراسم ضمن ابراز همدردی با 
مالک کارخانه آذر سیلوان و تشکر از بیمه مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران بابت حمایت هایشان، 
به اهمیت پرداخت سریع خسارت در کاهش 
بیمه شدگان  برای  حوادث  از  ناشی  مشکلات 

محترم اشاره کرد.
وی همچنین بر تعهد شرکت بیمه ملت به 
ارائه خدمات باکیفیت به بیمه گزاران تاکید کرد 
میلیارد   ۱2۰ خسارت  علی الحساب  پرداخت  و 
تومانی را نشان از تعهد بیمه ملت به مشتریان و 
همراهی در مراحل ارزیابی و پرداخت خسارت در 
کمترین زمان ممکن عنوان کرد. عباسعلی حاجی 
زاده، بیمه گزار و مالک کارخانه آذر سیلوان، نیز 
از سرعت عمل و همکاری بیمه ملت در ارزیابی 
و پرداخت خسارت ابراز قدردانی کرد و این اقدام 
را نمونه ای از مسئولیت پذیری شرکت  بیمه ملت 
در قبال بیمه گزاران و همچنین عزم شرکت در 

حمایت از تولید داخلی دانست.
و  اموال  بیمه های  معاون  عظیمی  فرهاد 
به  مراسم  این  در  نیز  ملت،  بیمه  مسئولیت 
تشریح روند بررسی، ارزیابی و پرداخت خسارت 
و  پرداخت  سیلوان  آذر  کارخانه  سوزی  آتش 
گفت: با توجه به اهمیت این پرونده و ضرورت 
حمایت از تولید داخلی، تمامی مراحل ارزیابی 
خسارت و پرداخت آن در کوتاه ترین زمان ممکن 

توسط تیمی متخصص انجام می پذیرد.
شرکت بیمه ملت با ارائه پوشش های متنوع 
و جامع در حوزه بیمه آتش سوزی و در حوادث 
مختلف از جمله آتش سوزی، حوادث طبیعی، 
بیمه گزاران  برای  را  خاطر  آرامش  و …  سرقت 
خود به ارمغان آورده است. این شرکت با دارا 
بودن شبکه گسترده نمایندگی ها و کارشناسان 
مجرب، به صورت شبانه روزی آماده ارائه خدمات 

به مشتریان است.

پیام تسلیت سرپرست بیمه دی در پی 
حادثه ناگوار معدن طبس

دکتر صفی خانی سرپرست شرکت بیمه دی، 
تلخ طبس و درگذشت تعدادی  در پی حادثه 
از کارگران سختکوش معدن ذغال سنگ، این 
حادثه را تسلیت گفت. در متن این پیام آمده 

است:
بسم الله الرحّمن الرحّیم
انا لله و انا الیه راجعون

پرُتلاش  کارگران  از  جمعی  درگذشت  خبر 
معدن ذغال سنگ طبس، موجی از غم و اندوه 
را میان مردم شریف ایران تسری و موجب تألم 

بسیار شده است.
تأسف  کمال  در  و  صمیمانه  وسیله،  بدین 
عرض  داغدار  خانواده های  به  نسبت  تأثر،  و 
تسلیت داشته و برای آن کارگران والامقام که 
نان آور  و  پدر  همسر،  برادر،  فرزند،  هریک 
خانواده ای بوده و در اثنای خدمت دعوت حق 
را لبیک گفتند، آرزومند مغفرت و علو درجات 
هستم. از خداوند منان خواهان شفای عاجل 
بوده  حادثه  این  مصدومان  و  مجروحان  برای 
ایران دیگر شاهد  و امیدوارم سرزمین اسلامی 

چنین رخدادهای ناگواری نباشد.
حمیدرضا صفی خانی

سرپرست شرکت بیمه دی

 عملکرد بازار ارز در نیمه اول امسال منفی بود. 
بررسی نمودار قیمتی دلار در ۱۸۶ روز اول سال نشان 
می دهد که سود خریداران ارز منفی بوده است، به 
طوری که قیمت دلار در این بازه زمانی یک هزار و 
۷۱۶ تومان ارزان شده است. این یعنی دلار ریزش 
2.۸ درصدی را تجربه کرده و حالا در میانه کانال ۵۹ 

هزار تومان ایستاده است.
به گزارش خبرآنلاین، حال با توجه به ورود به نیمه 
دوم سال، این سوال مطرح است که بازار ارز وارد 
چه مسیری می شود؟ سید کمال سیدعلی، معاون 
اسبق ارزی بانک مرکزی در گفت وگو با خبرگزاری 
خبرآنلاین درباره وضعیت بازار ارز در نیمه دوم سال 
ثابت  ارز  قیمت  کنیم  فکر  این که  می گوید:   ۱۴۰۳
مانده باشد یا مثلا نسبت به بقیه بازارها ناموفق تر 
بوده، از یک نظر که نگاه دولت و بانک مرکزی این 
هست که این یک موفقیت هست، قابل توجه است. 
اما از نظر دیگر باید ببینیم نگاه اقتصاددانان و فعالان 

اقتصادی به این موضوع چگونه است.
تضعیف  یا  تقویت  و  ارز  تقویت  می افزاید:  وی 
ریال، به زمان های مختلف و توجه به سایر متغیرهای 
اقتصادی مثل صادرات، اشتغال و بهره وری بستگی 
دارد. ما باید ببینیم اهداف دولت چیست و در رابطه 
دنبال  را  اقتصادی چه سیاست هایی  متغیرهای  با 

می کند.
نرخ ارز، عاملی است از افزایش نرخ تورم

معاون اسبق ارزی بانک مرکزی تصریح می کند: 
همیشه هم روند این گونه بوده که اگر یک مدتی 
حرکت  خزنده  صورت  به  و  بوده  ثابت  ارز  نرخ 
نکرده، ما دچار پرش در قیمت ها شدیم. البته همه 
این ها بستگی به این دارد که میزان فروش نفت و 
درآمدهای ارزی چقدر بوده و به چه میزان توانسته 
فعالان  که  کنیم  مدیریت  را  کشور  اقتصاد  باشیم 
و  واردات  و  باشند  داشته  کامل  رضایت  اقتصادی 

صادرات به خوبی مسیر را طی کرده باشد.
سیدعلی در ادامه تصریح می کند: نکته این جاست 
نگاه  تورم  به  ارز  نرخ  نگاه  از  به طور عمده  ما  که 
از  است  عاملی  ارز،  نرخ  که  در صورتی  می کنیم، 
افزایش نرخ تورم. بر این اساس، اگر در ۶ ماه دوم 
کنترل  یعنی  باشیم،  داشته  زیادی  نقدینگی  سال 

نقدینگی صورت نگیرد، نرخ ارز ثابت نمی ماند.
وی عنوان می کند: یک بحث دیگر هم وجود دارد و 
این که ما ارزهای ترجیحی مثل نیمایی و ارز 2۸ هزار 
و ۵۰۰ تومان به واردکنندگان تخصیص می دهیم. در 
این جا هم یک اشکال عمده وجود دارد و این که به 
تورم دوباره از زاویه نرخ ارز نگاه می کنیم تا از طریق 
نرخ ارز، افزایش تورم نداشته باشیم. تیم اقتصادی 
دولت باید نگاه کند که در بلندمدت و یکی دو سال 

آینده این روند صحیح است یا این که منتظر پرش 
نرخ ارز در آینده نباشیم.

این گونه نرخ واقعی و بهینه ارز مشخص می شود
معاون اسبق ارزی بانک مرکزی متذکر می شود: 
برای این که به این نقطه برسیم و نرخ ارز را کنترل 
کنیم، باید نرخ های ارز و حداقل نرخ های ترجیحی را 
به نرخ بازار آزاد نزدیک کنیم و آن جا دیگر می شود 
گفت نرخ واقعی و به عبارتی، نرخ بهینه ارز مشخص 
می شود. هیچ اشکالی ندارد که نرخ ارز ثابت مانده 
باشد. عملکرد بانک مرکزی هم در این دوره، حداقل 
از نگاه نرخ ارز به بانک مرکزی نگاه  اگر بخواهیم 

کنیم، مناسب بوده است.
سیدعلی بیان می کند: از طرف دیگر، مهم و عمده 
قضیه، کسری بودجه و افزایش نقدینگی است که در 
این جا اگر خوب کار کرده باشیم، نرخ ارز نیز کنترل 

می شود.
وی ادامه می دهد: در واقع  مجموعه تصمیماتی 
که برای نرخ ارز، نرخ بهره و نرخ های دیگر گرفته 

که همه  باشد  به نحوی  و  باید هماهنگ  می شود، 
فعالان اقتصادی و مجموعه متغیرهای کلان اقتصاد 
ایران و بازارهای موازی، حرکت متناسب را داشته 

باشند؛ مثل مسکن، بورس و ...
معاون اسبق بانک مرکزی تاکید می کند: مشخصا 
وضعیت بازار ارز در نیمه دوم سال به رشد نقدینگی 
و میزان تورم برمی گردد که اگر کنترل نشود، نرخ 
ارز هم افزایشی خواهد بود. سیدعلی می گوید: تازه 
دو ماه است که دولت سر کار آمده و وقتی آمارهای 
اقتصادی جدید در بیاید، نشان می دهد که چقدر 
کنترل شده  چقدر  تورم  و  داشتیم  نقدینگی  رشد 
و سازمان  اقتصاد  وزارت  بانک مرکزی،  اگر  است. 
برنامه توانسته باشند مسیری را طی کنند که کسری 
بودجه نداشته باشیم و آمارها هم این را نشان دهد، 

می شود راجع به نرخ ارز اظهارنظر کرد.
نتیجه انتخابات آمریکا روی بازار ارز چه اثری دارد؟

معاون اسبق بانک مرکزی در پاسخ به این سوال 
خبرآنلاین که با توجه به این که انتخابات آمریکا هم 

در پیش است، فکر می کنید نتیجه انتخابات آمریکا 
چقدر روی بازار ارز ما اثر دارد؟ می گوید: مشخصا 
برداشت همه این است که اگر ترامپ پیروز شود، 
وضعیت ما بدتر می شود، ولی مساله این است که 

نباید اتکای ما به این قضیه باشد.
کار  سر  دموکرات ها  اگر  یعنی  می افزاید:  وی 
بیایند و یا حتی اگر خود ترامپ سر کار بیاید، به 
نمی خواهد  آمریکا  که  نفت  قیمت  افزایش  دلیل 
افزایش قیمت نفت داشته باشد، سیاست هایی که 
می خواهند در مورد ایران اعمال کنند، خیلی بدتر از 

شرایط فعلی نخواهد بود.
معاون اسبق بانک مرکزی عنوان می کند: اما اگر 
بخواهیم واقعی تر نگاه کنیم، اگر کاملیا هریس سر 
کار بیاید، به نظر می رسد که با توجه به علامت هایی 
تنش های  کاهش  بر  مبنی  چهاردهم  دولت  که 
بین المللی و منطقه ای و... می دهد، امکان نزدیک 
شدن ما و کاهش تنش های سیاسی و به تبع آن، 
کاهش مشکلات و چالش های اقتصادی وجود دارد.

در  پزشکیان  عملکرد  از  استقبال  با  اقتصادی  کارشناس  یک 
رییس  دیپلماسی عمومی  کرد: چنانچه  عراق، تصریح  به  سفر 
قرار  رسمی  پروتکل های  از  خارج  اصطلاح  به  که  جمهوری، 
می گیرد، در سفر به سازمان ملل هم به کار گرفته شود، می تواند 
به ثبات اقتصادی آن قدر کمک کند که تا پایان سال نرخ تورم در 

کانال 2۰ درصدی قرار بگیرد.
با  گفتگو  در  کلان،  اقتصاد  کارشناس  شناس،  حق  هادی 
خبرآنلاین در باره عملکرد اقتصاد در نیمه دوم سال گفت:»  در 
نیمه دوم سال می توانیم بگوییم که تیم اقتصادی دولت چهاردهم 

نه تنها مستقر شده بلکه از آنجا که تیمی یک دست و همسو 
)از نظر هدفگذاری و سیاستگذاری( شکل گرفته می توانیم بگوییم 
اقتصاد کشور در ماه های باقیمانده تا پایان سال دیگر سردرگمی 

در حوزه تصمیم گیری و سیاستگذاری نخواهد داشت.«
مرکزی،  بانک  کل  رییس  البته  میان  این  داد:»  ادامه  او 
این سمت  به  همان مقام مسئولی است که در دولت پیشین 
همچنان  چهاردهم  دولت  در  می رسد  نظر  به  و  شده  انتخاب 
باشد.  داشته  در دست  را  کشورمان  پولی  سیاستگذاری  سکان 
او  که  نشان می دهد  زمان دولت سیزدهم  از  او حتی  اظهارات 
مساله  که  چهاردهم  دولت  اقتصادی  تیم  هدفگذاری  این  نیز 
فوری کنترل نرخ تورم است را قبول دارد. به این ترتیب حضور 
او از نظر جهت گیری، یکدستی تیم اقتصادی دولت تازه را تغییر 

نمی دهد.«
نماینده اسبق مجلس با اشاره به انتظارات تورمی شکل گرفته 
از زمان پیروزی پزشکیان در انتخابات تصریح کرد:» همه شواهد 
نشان می دهند که هم اکنون برخلاف دوره قبلی، انتظار کاهش 
اقتصاد  در  مهم  اتفاق  یک  این  افزایش.  نه  دارند،  را  تورم  نرخ 
ماست که انتظارات تورمی نقش پررنگ تری در کاهش یا افزایش 
نرخ تورم دارد، می تواند کمک شایانی به دولت در کاهش تورم 
داشته باشد. این یک نکته مهم است و امیدوارم دولت چهاردهم 
از این فضای عمومی مثبتی که شکل گرفته نهایت بهره را ببرد.«
حق شناس تصریح کرد:»به باور من آنچه که می تواند به بهبود 
فضا سرعت ببخشد، استفاده از ابزار دیپلماسی عمومی و خارجی 
است.  موانع  برخی  بردن  بین  از  حتی  و  تنش ها  کنترل  برای 
اقتصاد کشور ما واقعا روزهای سختی را دارد و امروز نیز چنان 
مشکلات بزرگی در مقابلش قرار گرفته که بدون بسیج بخشهای 
مختلف نمی توان امید چندانی به رفع سریع آنها داشت. از جمله 
اینکه دستگاه دیپلماسی می تواند به بهبود روند اقتصادی کشور 

کمک شایانی کند.«
با اشاره به سفر اخیر مسعود پزشکیان به همسایه غربی  او 
از  عمومی  دیپلماسی  کاربرد  مصداق  را  سفر  این  عراق،  یعنی 

سوی رییس جمهوری دانست.
که  نیست  تردیدی  داد:»  ادامه  کلان  اقتصاد  کارشناس  این 

بخش بزرگی از مشکلات امروز ما ریشه داخلی دارند ولی نباید 
این طور تصور شود که تحریم ها چالش پیش پاافتاده ای هستند. 
تحریم ها موانع واقعی در مقابل اقتصاد ما بوده و هستند و موفق 
شدند که پیشرفت ایران را دچار اخلال کنند. شکی نیست که 
اگر دیپلماسی به نفع رفع یا حل مشکل تحریم ها عمل نکند، 
توانست  نخواهد  هم  بگیرد  صورت  درداخل  که  تلاشی  هر 

دستاوردهایی متناسب با انتظارات عمومی داشته باشد.«
حق شناس به دولت سیزدهم اشاره کرد و گفت:»  سه سال 
زمان کمی برای اصلاح برخی امور و ساختارها نیست. این سه 
سال دولت پیشین همه سعی خود را برای دستاوردسازی انجام 
داد اما در حوزه اقفتصاد یکسره بدون توفیق ماند. در این سه 
سال نرخ تورم چنان افزایش یافت که به شکل پی در پی تورم 
سالانه بیش از ۴۰ درصد را تجربه کردیم و همه انتظارات شکل 
گرفته در آغاز دولت رییسی یکسره بی پاسخ ماند. در آن سه 
سال از ظرفیت دیپلماسی استفاده نکردند و با جهت گیری که به 
سوی »همسوسازی« همه نهادها شکل گرفته بود، هم نتوانستند 

دستاوردی واقعی حاصل کنند.«
این عضو هیات علمی دانشگاه یادآورد شد:»تغییر رویکرد نیاز 
اساسی امروز ماست. اینکه گفته می شود باید انعطاف داشت، 
به این معنا نیست که از آرمان های خودمان دست بکشیم بلکه 
تنها هدف آن استفاده از دیگر ابزارها برای تامین هر چه بهتر 
منافع ملی است. تحریم ها مانعی واقعی بودند آنچنان که اگر 
رشد شگفت انگیز سال ۹۵ را نادیده بگیریم، میانگین رشد سالانه 
اقتصادمان در طول دهه گذشته منفی بوده است. کتمان کردنی 
نیست که تحریم ها نقش پررنگ و به سزایی در عقب ماندگی 

دهه از دست رفته ۹۰ داشته است.«
با  که  اقتصادی دولت چهاردهم،  راهبرد  تایید  با  حق شناس 
کمک دستگاه دیپلماسی می تواند زمینه برآورده شدن انتظارات 

را فراهم کند.
وی درباره علمکرد تورمی اقتصادی تا پایان سال گفت:» اگر 
به ویژه در سفر مسعود پزشکیان به سازمان ملل،  دیپلماسی 
چون سفر عراق در دستور کار  قرار بگیرد و موانع خارجی تا حدی 

مرتفع شوند تورم می تواند وارد کانال 2۰ درصدی شود.«

نتیجه انتخابات آمریکا روی نرخ ارز چه اثری دارد؟ 

چشم بازار به سیاست
معاون اسبق بانک مرکزی تاکید می کند: مشخصا وضعیت بازار ارز در نیمه دوم سال به رشد نقدینگی و میزان تورم برمی گردد که اگر کنترل نشود، نرخ 

ارز هم افزایشی خواهد بود.

وکش کردن انتظارات تورمینیاز امروز اقتصاد ایران استفاده از ابزار دیپلماسی عمومی است فر

سیدعلی: نکته 
این جاست که 

ما به طور عمده 
از نگاه نرخ ارز 

به تورم نگاه 
می کنیم، در 

صورتی که نرخ 
ارز، عاملی است 

از افزایش نرخ 
تورم. بر این 

اساس، اگر در 
6 ماه دوم سال 

نقدینگی زیادی 
داشته باشیم، 
یعنی کنترل 

نقدینگی صورت 
نگیرد، نرخ ارز 

ثابت نمی ماند

ابلاغ دقیقه نودی آیین نامه واردات خودروی کارکرده توسط دولت سیزدهم آن هم با 
ابهاماتی که محتوا و شرایط آن داشت، به میراث شومی برای دولت چهاردهم تبدیل 
شده است؛ وزیر صمت به تازگی از اصلاح این آیین نامه خبر داده و رئیس کمیسیون 

صنایع و معادن مجلس هم از بررسی مجدد آن خبر می دهد.  
به گزارش خبرنگار اقتصادآنلاین، محمد اتابک، وزیر صمت هفته گذشته با حضور 
در نشست هیات نمایندگان اتاق تهران، دغدغه های فعالان بخش خصوصی را شنید 
و به سوالات آن ها پاسخ داد. یکی از موارد مطرح شده در این جلسه بحث واردات 
خودروهای نو و کارکرده بود که وزیر صمت از اصلاح آیین نامه واردات خودروهای 

دست دوم خبر داد. 
اتابک در این رابطه گفت »در مورد خودروهای کارکرده، بانک مرکزی درخصوص ارز 
و ارزیابی خودروها مواردی را مطرح کرده است که نظر گمرک و سازمان استاندارد هم 
است. بخشنامه واردات خودروهای کارکرده باید اصلاح شود، با آن بخشنامه ممکن 

است پول مردم از بین برود، بنابراین به دنبال یک بخشنامه درست هستیم.«
دولت سیزدهم آیین نامه واردات خودروهای کارکرده را با بیش از یک سال وقفه از 
زمان تصویب، رونمایی و ابلاغ کرد تا از خود رفع تکلیف کرده و زحمت اجرای آن بر 
دوش دولت چهاردهم باشد و حالا هم وزیر صمت دولت جدید در اولین اظهارنظر در 

مورد واردات خودروهای کارکرده، از اصلاح آیین نامه خبر داده است. 
لایحه واردات خودروهای کارکرده با وجود مخالفت های کارشناسی، به صورت شتاب 
زده و برای نجات فاطمی امین، وزیر اسبق صمت از استیضاح، توسط دولت سیزدهم 
باید  و  تبدیل شد  قانون  به  نمایندگان مجلس  با تصویب  و  ارسال شد  به مجلس 

اجرایی شود. 

تکلیف  تعیین  منتظر  وزارت صمت،  و  دولت  تغییرات  با  عمومی  افکار  حالی  در 
واردات خودروهای کارکرده هستند که وزیر صمت آیین نامه نگارش شده در دولت 
قبلی را قابل اجرا نمی داند و از اصلاح آن خبر می دهد، فارغ از محتوای آیین نامه و 
ابهاماتی که در رابطه با آن وجود دارد، به نظرمی رسد نظر مثبتی درخصوص واردات 
خودروهای کارکرده چه در دولت قبل و چه فعلی وجود ندارد و دولت به دنبال راه 
دررویی از این وضعیت است، اما با وجود این که واردات خودروهای کارکرده به قانون 

تبدیل شده است، دولت چطور می تواند آن را کنار بگذارد؟ 
شورای  مجلس  معادن  و  کمیسیون صنایع  رئیس  علیزاده،  رضا  زمینه  همین  در 
واردات خودروهای دست  بیان کرد:  اقتصادآنلاین  با خبرنگار  اسلامی در گفت وگو 
دوم در مجلس تصویب شده است، دولت نمی تواند این قانون را کنار بگذارد. منتها 
آیین نامه ای که در دولت قبل نوشته شده است، کار را پیچیده کرده و امکان عملیاتی 

کردن واردات خودروهای کارکرده را گرفته است. 
وی افزود: در جلسه ای که هفته قبل در کمیسیون صنایع و معادن با حضور وزیر 
انتهای  چون  اما  شد،  مطرح  دوم  خودروهای دست  واردات  بحث  داشتیم،  صمت 
جلسه بود، توضیحات کامل را در این مورد دریافت نکردیم تا مشخص شود که مشکل 
کار کجاست و به جمع بندی کامل نرسیدیم. در جلسه بعدی کمیسیون صنایع و 

معادن جزئیات این موضوع و ادله دولت را بررسی و اطلاع رسانی خواهیم کرد.
آیین نامه  و معادن مجلس تصریح کرد: دولت می گوید  رئیس کمیسیون صنایع 
باید  ندارد،  وجود  کارکرده  خودروهای  واردات  امکان  که  است  شده  تدوین  طوری 
مشکلات و ایرادات این آیین نامه توضیح داده شود تا ببینیم آیا برای حل این موضوع 

نیاز به قانون گذاری مجدد است و یا اصلاح آیین نامه کفایت می کند.   

به گزارش اقتصادآنلاین، به نظرمی رسد دولت چهاردهم به بهانه اصلاح آیین نامه، 
برای مدتی وقت بخرد و اجرای این قانون با تعویق و تاخیر مواجه می شود، اما اینکه 
بعد از آن چگونه از وعده واردات خودروهای کارکرده شانه خالی خواهد کرد، باید 
منتظر ماند و دید که دولت با همراهی مجلس چگونه این موضوع را خاتمه می دهد 

و یا آن را اجرا می کند.

وهای کارکرده متوقف شد؟  واردات خودر


